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út melletti árokpartok kaszálása szerepelt dél-
után 16,00–18,00 vagy 16,00–20,00 óra közötti 
időszakban.
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete úgy határozott, hogy a 
2018-as költségvetési évben a település zöld-
felületeinek kaszálásával (Árvalányhaj utcai 
árok és hozzátartozó záportározó, Patak utca, 
Liget utcai tömbházak mögötti területek, Vas-
útállomás előtti területek és az 1. számú főút 
melletti árokpart) Kalmár László vállalkozót 
bízza meg.
A munkálatok díjazását 10 forint/m2 + ÁFA ösz-
szegben állapítja meg. 
A zöldfelületek karbantartásának költsége a 
2018. évi Környezetvédelmi Alap terhére kerül 
kifizetésre.
áRAjáNLATOK ÖNKORmáNYZATI
INGATLANOK ÉRTÉKBECsLÉsÉRE
A témával kapcsolatban kialakult vitát követő-
en Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete úgy határozott, hogy az ér-
tékesítésre váró önkormányzati ingatlanok ér-
tékbecslésére beérkezett árajánlatok megtár-
gyalását elnapolja. 
HERCEGHALOm KÖZPONTI RÉsZÉN
KÉZmŰVEs KIRAKODÓVásáR
mEGRENDEZÉsE
Csizmadia Zsuzsa, a Pénzügyi és Településfej-
lesztési Bizottság elnöke elmondta, hogy Her-
ceghalomban a 2011. és 2015. között minden 
ősszel volt kézműves kirakodóvásár, melyeknek 
nagy sikere volt. A 2017-ben elkészített Telepü-
lésfejlesztési Koncepció kapcsán a lakosság ál-
tal kitöltött kérdőívekből egyértelműen kide-
rült, hogy Herceghalom lakossága a kereske-
delmi szolgáltatások területén érez hiányossá-
gokat a településen. 
Az előzetes elképzelés szerint, a vásár áprilistól 
októberig minden második szombat délelőtt 
lenne a KEK előtti téren, nagy érdeklődés ese-
tén az aszfaltos kispálya.
Czinege jánosné, a Humán és Környezetvédel-
mi Bizottság elnöke elmondta, hogy támogatja 
a vásár megvalósítását, valamint azt, hogy kü-
lönböző engedélyekhez kötött a piac létreho-
zása, amiért eddig az nem valósult meg. 
meszner mónika igazgatási előadó arról tájé-
koztatta a jelenlévőket, hogy Herceghalomban 
azért nincsen piac, mert nagyon komoly ÁNTSZ 
előírásnak kell megfelelni. Herceghalomban a 
COOP mögötti piac területe lenne megfelelő 
erre a tevékenységre. 
Helyi termelőkkel kapcsolatban elmondta, 
hogy jogszabály írja elő, ki minősül őstermelő-
nek, vagy kistermelőnek.
A tevékenység engedély- és adóköteles. Felhív-
ta a figyelmet arra, ha valaki az otthoni kertjé-
ben megtermelt javait szeretné árusítani a pia-
con, azt vállalkozói engedély nélkül nem teheti 
meg. Csak cserélheti a terményeket. (Felolvasta 
a 2005. évi CLXIV.tv. 5.a. pontját.) 
Felhívta a figyelmet az önkormányzat közterü-
letek használatáról szóló rendeletére, melynek 
alapján alkalmi árusítás közterületen 1.110 fo-
rint / alkalom.

RÉsZVÉTEL A PEsT-mEGYEI TELEPÜLÉsFEj-
LEsZTÉsI PáLYáZATON
A jelenlévőket Jegyző asszony arról tájékoztat-
ta, hogy az Arany János utca aszfaltozásáról van 
szó. Gödör István a testületi tagok részére elké-
szítette a pályázat kimutatását és elszámolását. 
Képviselői kérdésre Pál Gábor műszaki előadó 
elmondta, hogy a kivitelezés úgy történik, mint 
a Deák Ferenc utca esetében. A pályázat nem 
tartalmazza sem a csapadékvíz elvezetését, 
sem a járda megépítését. Hozzátette, hogy azt 
önerőből lehet megvalósítani. Az út 4 m széles 
lesz, és a lakók bejáratai a kivitelezés során 
helyreállításra kerülnek. A kivitelezéssel kap-
csolatban elmondta, hogy a csapadékvíz elve-
zető folyókák ott maradnak jelenlegi helyükön. 
Herceghalom Község Önkormányzatának Kép-
viselő-testülete 7 igen szavazattal úgy határo-
zott, hogy pályázatot nyújt be a Nemzetgazda-
sági Minisztérium, mint támogató által kiírt 
„Önkormányzati tulajdonú belterületi utak szi-
lárd burkolattal történő kiépítésének, felújításá-
nak és korszerűsítésének támogatása gazdaság-
fejlesztési céllal Pest megye területén” című pá-
lyázatára, az Arany János utca útburkolatának 
felújítására. A pályázat megvalósításához szük-
séges 13 709 110 forint önerő az Önkormányzat 
2018. évi költségvetésének általános tartalék-
keretében rendelkezésre áll.
Csizmadia Zsuzsa, a Pénzügyi és Településfej-
lesztési Bizottság elnöke magasnak tartotta a 
pályázatkészítés költségét, tudni szeretné, mi 
indokolja ezt a magas árat. 
Dr. Kovács judit jegyző elmondta, hogy a költ-
ség tartalmazza a pályázat elkészítésén és be-
nyújtásán túl annak utókövetését is. Hozzátet-
te, hogy a pályázattal kapcsolatban sok az utó-
munkálat (elszámolás, hiánypótlások megírása 
benyújtása és a pályázat elszámolása után 5 
évig tartó utókövetés, stb.) véleménye szerit a 
Granticon korrekt módon jár el és számláz. 
A Képviselő-testület ezután a szükséges pályá-
zati költségekről is tárgyalt.
Herceghalom Község Önkormányzat Képvise-
lő-testülete 5 igen, 1 nem és 1 tartózkodással 
úgy határozott, hogy felkéri a Granticon Pályá-
zati és Üzleti Tanácsadó Kft.-t az Arany János ut-
ca útburkolatának felújítására irányuló pályáza-
ti dokumentáció elkészítésére, benyújtására és 
a pályázat utókövetésére.
A pályázatkészítés díja 1 350 000 forint + ÁFA, 
mely összeg az Önkormányzat 2018. évi költ-
ségvetésének általános tartalékkerete terhére 
kerül kifizetésre.
BORÓKA uTCA 31-56. sZ. HáZAK ELŐTTI
ÚTsZAKAsZ, A VADVIRáG uTCA 2. ÜTEm,
És A ZsámBÉKI KÖZ AsZFALTOZásA 
Csizmadia Zsuzsa, a Pénzügyi és Településfej-
lesztési Bizottság elnöke kérdést tett fel Jegyző 
asszonynak. Az illetékes minisztérium 2018-
ban meghirdetett pályázatában van-e lehető-
ség mindhárom útszakasz egyszerre történő le-
aszfaltozására? 
A Boróka és a Vadvirág út esetén meglévő ter-
vekkel rendelkezünk, így a pályázaton való in-
dulásnak nem lehet akadálya. A Zsámbéki-köz 

tájékoztató a Képviselő-testület 2018. április 18-án
megtartott rendkívüli üléséről

aszfaltozását Herceghalom Önkormányzata sa-
ját költségén kívánja megoldani, mivel a köz 10 
méter hosszúságú.
Dr. Kovács judit jegyző a feltett kérdésre azt 
válaszolta, hogy a pályázati kiírás szerint való-
ban több útszakasz aszfaltozása lehetséges. A 
támogatás maximális összege 15 m forint. Az 
előterjesztésből kitűnik, hogy a Boróka utca, 
esetében a lehívható támogatás 13 m forint, a 
Vadvirág utca esetében a lehívható támogatás 
15 000 m forint. Célszerű a Vadvirág utca felújí-
tására beadni a pályázatot. 
Pál Gábor műszaki előadó felszólalásában el-
mondta, hogy az Arany János utca felújítása 
nem engedély köteles, míg a Vadvirág utca fel-
újítása engedélyhez kötött. Azt is elmondta, 
hogy a pályázat benyújtásának határidejéig 
nem szerezhető meg az építési engedély. A 
Zsámbéki-köz leaszfaltozása előtt helyszíni 
szemlét javasolt, a csapadékvíz elvezetésének 
megoldása végett.
A vitát követően Herceghalom Község Önkor-
mányzatának Képviselő-testülete 7 igen szava-
zattal úgy határozott, hogy pályázatot nyújt be 
„Önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesz-
tések támogatására” című pályázatra a Vadvirág 
utca útburkolatának megvalósítására. A pályá-
zat megvalósításához szükséges 15 038 275 fo-
rint önerő az Önkormányzat 2018. évi költség-
vetésének általános tartalékkeretében rendel-
kezésre áll.
A pályázati költségek tekintetében is szavazni 
kellett a testületnek.
Herceghalom Község Önkormányzatának Kép-
viselő-testülete 7 igen szavazattal úgy döntött, 
hogy felkéri a Granticon Pályázati és Üzleti Ta-
nácsadó Kft.-t „Önkormányzati feladatellátást 
szolgáló fejlesztések támogatására” című pályá-
zathoz szükséges, a Vadvirág utca útburkolatá-
nak felújítása irányuló pályázati dokumentáció 
elkészítésére, benyújtására és a pályázat utókö-
vetésére.
A pályázatkészítés díja 100 000 forint + ÁFA, 
mely összeg az Önkormányzat 2018. évi költ-
ségvetésének általános tartalékkerete terhére 
kerül kifizetésre.
Hunya Krisztina képviselő magyarázatot kért a 
két pályázatkészítés díjának különbségére.
Dr. Kovács judit jegyző azt válaszolta, hogy a pá-
lyázat elkészítésénél elsősorban a pályázati ér-
tékhatára a mérvadó. Az első esetében 50 M Ft, 
míg a másik pályázat esetében 15 M Ft az érték-
határ. 
ZÖLDFELÜLETEK KARBANTARTásáRA
ÉRKEZETT áRAjáNLATOK mEGVITATásA
A Képviselő-testület korábban úgy határozott, 
hogy a zöldfelületek karbantartásának egy ré-
szét bérmunkában végezteti el. Három áraján-
lat érkezett a feladatra. 
makay István alpolgármester Kalmár László 
vállalkozó ajánlatát javasolta elfogadásra. 
Pál Gábor műszaki előadó képviselői kérdésre 
elmondta, hogy minden vállalkozónak azonos 
paraméterekkel mentek ki a megkeresések a 
zöldfelületek karbantartását illetően, melyben 
a Patak utca - Liget utca - Vasútállomás-l. sz. fő-

Erdősi lászló polgármester megállapította, hogy a testület határozatképes. 

Gyuri
Öntapadó jegyzet
polgármester köszöntötte a megjelenteket, majd megállapította, hogy
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fejezéséről szóló polgármesteri tájékoztatást 
tudomásul veszi.
A Fővárosi Itélőtábla 5.Pf.21.199/2017/4/II. szá-
mú, jogerős ítéletével a felperes keresetét el-
utasította.
A Képviselő-testület tudomásul veszi, hogy a 
2015. május 3. napján aláírt megbízási szerző-
dés alapján az Önkormányzat a Pap Ügyvédi 
Iroda részére 20 293 790 forint + ÁFA sikerdíjat 
fizet meg a teljesítési idő lejártáig.

EGYEBEK
Czinege jánosné, a Humán és Környezetvédel-
mi Bizottság elnöke elmondta, hogy Halászi 
Harsányi mira leukémiás kislány részére, a helyi 
Vöröskereszt által rendezett jótékonysági bál 
nagyon jól sikerült, melynek bevétele 497.000 Ft 
volt. Megköszönte a képviselők részvételét és 
felajánlásaikat. 
Hunya Krisztina képviselő elsőként megje-
gyezte, hogy a Füzes utca murvázása többszöri 
kérése ellenére sem történt meg, továbbá azt is 
megjegyezte, nem érti, hogy a csatornázás mi-
att miért kellett a Füzes utca nagy részét felbon-
tani. 
Megkérdezte azt is, hogy az ifjúsági házzal kap-
csolatban mikor tárgyal a képviselő-testület. 
Dr. Kovács judit jegyző azt válaszolta, hogy a 
Humán Bizottság a jövő héten, zárt ülés keretén 
tárgyalja meg az ifjúsági ház kérdését. 
Hunya Krisztina képviselő ezek után tájékoz-
tatta a képviselőket, hogy a Kiserdő környéké-
nek rendbetétele megtörtént. Sajnálattal közöl-
te, hogy nagyon kevesen, gyerekekkel együtt 
20 fővel vett részt a lakosság, szinte családias 
volt a hangulat. 
Ennek ellenére május közepére szeretne még 
egy megmozdulást szervezni, emiatt is szeret-
né tudni az OTP álláspontját, és kérte, hogy a hi-
vatal keresse meg hivatalosan is az OTP-t állás-
foglalás ügyében. 
Megköszönte polgármester úrnak, hogy bizto-
sította annak feltételét, hogy a résztvevőket 
megvendégelhessék. 
Dr. Kovács judit jegyző azt válaszolta, hogy 
csak az ügyvédi irodával, a jogi képviselettel 
tudja felvenni a kapcsolatot, hozzátette, lehet 
folyamatban földhivatali eljárás, de arról az ön-
kormányzat nem értesül. A tulajdoni lapon az 
önkormányzat, mint tulajdonos, széljegyen sze-
repel. 
Csizmadia Zsuzsa, a Pénzügyi és Településfej-
lesztési Bizottság elnöke a következő pénzügyi 
bizottsági ülésre a hivataltól olyan kimutatást 
kért, amely tartalmazza, hogy az önkormányzat 
milyen szervezetekkel, társulásokkal van kap-
csolatban, és milyen összegű tagdíj vonzata 
van. 
Elmondta, azt is, hogy az 1-es út mentén lévő 
buszmegállók leromlott állapotban vannak, ja-
vasolta, hogy az önkormányzat, amennyiben 
lehet, vállaljon szerepet annak felújításában. 
Majd megkérdezte a polgármestert, hogy Kis 
Katalin vállalkozó ingatlan vásárlással kapcso-
latos ügye hol tart, melyre azt válaszolta a pol-
gármester, hogy a tárgyalásra egyeztettek idő-
pontot. Végezetül kérte, a tárgyalóban lévő füg-
gönyök kitisztíttatását. 
  Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén Erdősi 
László polgármester a képviselő-testület rend-
kívüli, nyilvános ülését bezárta, amely zárt ülés-
sel folytatódott. 

Szabó György

Csizmadia Zsuzsa, a Pénzügyi és Településfej-
lesztési Bizottság elnöke elsősorban a kirakodó 
vásár megnevezést és jelleget preferálja. Hoz-
zátette, hogy a kirakodó vásárt bővíteni szeret-
né pl. használt gyermekruhák csereberéjével is. 
meszner mónika igazgatási előadó elmondta, 
hogy abban az esetben nem kell közterület 
használati díjat fizetni, amennyiben a vásár ön-
kormányzati rendezvényként működik. Ebben 
az esetben egyedi szerződéseket kell kötni az 
árusokkal. 
Dr. Kovács judit jegyző arról beszélt, hogy a fa-
lu felé és a résztvevők felé nagyon jól kell kom-
munikálni  a lehetőséget, tekintettel arra, hogy 
az engedély nélkül árusítók egy esetleges NAV 
ellenőrzésnél komoly bírságra számíthatnak. 
Kérte, hogy a képviselő-testület határozza meg 
a vásár területét. 
Herceghalom Község Önkormányzatának Kép-
viselő-testülete 5 igen szavazattal és 2 tartózko-
dással úgy döntött, hogy támogatja a helyi kéz-
műves-kirakodóvásár megszervezésére irányu-
ló kezdeményezést. A Képviselő-testület a na-
pirenddel kapcsolatban felmerülő kérdések 
tisztázása után ismét napirendre tűzi az előter-
jesztés megtárgyalását. 
LAKOssáGI VÍZ-És CsATORNAsZOLGáLTA-
Tás TámOGATás IGÉNYLÉsE 
Erdősi László polgármester arra emlékeztette a 
testületet, hogy „Lakossági víz- és csatornaszol-
gáltatás támogatása” jogcímen az önkormány-
zatok vissza nem térítendő költségvetési támo-
gatást igényelhetnek a lakossági közműves ivó-
vízellátás, szennyvízelvezetés és- tisztítás szol-
gáltatásának támogatására. Elmondta, hogy a 
korábbi évek gyakorlatának megfelelően az ön-
kormányzat idén is benyújtja a pályázatot. 
Herceghalom Község Önkormányzatának Kép-
viselő-testülete 7 igen szavazattal úgy határo-
zott, hogy 2018. évre vonatkozóan víz- és 
szennyvíz támogatási igényt nyújt be.
ZsámBÉKI mEDENCE REGIONáLIs TERÜLET-
FEjLEsZTÉsI TáRsuLás mEGsZÜNTETÉsE
Erdősi László polgármester elmondta, hogy a 
Zsámbéki Medence Regionális Területfejleszté-
si Társulást 1998-ban nyolc települési önkor-
mányzat képviselő-testülete határozatlan időre 
hozta létre, időközben a tagok száma bővült, je-
lenleg 12 település a tagja. 
Azt is elmondta, hogy Csenger-Zalán Zsolt a 
Társulás elnöke 2017. májusában kezdemé-
nyezte a társulás közös megegyezéssel történő 
megszüntetését, mivel a társulás feladatellátá-
sa kiüresedett. 
Herceghalom Község Önkormányzat Képvise-
lő-testülete úgy határozott, hogy a Magyaror-
szág helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 88.§ (2) bekezdésében vala-
mint a 91.§ b.) pontja alapján a Zsámbéki Me-
dence Regionális Területfejlesztési Társulás 
2018. március 31-vel történő megszüntetését 
jóváhagyja.
A megszüntetéséről szóló megállapodást a je-
len határozat melléklete szerinti tartalommal 
jóváhagyja. A Képviselő-testület felhatalmazza 
Erdősi László polgármestert a társulás meg-
szüntetéséről szóló megállapodás aláírására.
DÖNTÉs A BuDA KÖRNYÉKI ÖNKORmáNY-
ZATI TáRsuLás TáRsuLásI mEGáLLAPO-
Dás És sZERVEZETI mŰKÖDÉsI sZABáLY-
ZAT mÓDOsÍTásáNAK ELFOGADásáRÓL
Erdősi László polgármester elmondta, hogy 
Telki község csatlakozni kívánt a társuláshoz, 
ezért a BÖT társulási tanács áprilisi ülésén dön-

tött a Társulási Megállapodás és az SZMSZ mó-
dosításáról. 
Kérte a Képviselő-testületet, hogy támogassák 
a Társulási Megállapodásnak és a Társulás Szer-
vezeti és Működési Szabályzatának előterjesz-
tés szerinti módosítását.
Herceghalom Község Önkormányzatának Kép-
viselő-testülete úgy határozott, hogy a Buda-
környéki Önkormányzati Társulás Társulási 
Megállapodásának 9. számú módosítását, vala-
mint a Buda-környéki Önkormányzati Társulás 
Szervezeti és Működési Szabályzatának 7. szá-
mú módosítását – a melléklettel megegyezően 
– elfogadja.
május FA áLLÍTásA PROGRAm
Pekli Erika közművelődési koordinátor minden 
érintettnek elküldte a májusfa állításának prog-
ramját. Kérte, hogy az április 30-án megrende-
zésre kerülő májusfa állítás programját a Képvi-
selő-testület támogassa, továbbá azt is kérte, 
hogy a rendezvény kerüljön be az önkormány-
zati rendezvények közé. 
Czinege Jánosné, a Humán és Környezetvédel-
mi Bizottság elnöke nagyszerűnek tartotta a 
programot, mely kapcsolódik a művészeti isko-
la programjához is. 
Csizmadia Zsuzsa, a Pénzügyi és Településfej-
lesztési Bizottság elnöke elmondta, hogy évek 
óta módosítani kell a KEK költségvetését a 
programok miatt, mivel az éves program össze-
állításakor az önkormányzati rendezvény terve-
zetébe nem került bele a májusfa állítása, gya-
korlatilag ezért kell most is erről dönteni. 
Dr. Kovács judit jegyző erre azt válaszolta, 
hogy a KEK a megemelt költségvetéssel gaz-
dálkodhat, amivel a kulturális koordinátor sza-
badon rendelkezhet. A költségvetés nem tar-
talmazza programokra lebontva a felhasznál-
ható keretösszeget. Elsősorban a közművelő-
dési koordinátornak kell tudnia, hogy mire 
mennyit költ. 
Herceghalom Község Önkormányzatának Kép-
viselő-testülete úgy határozott, hogy támogat-
ja a Májusfa állítása program kezdeményezését, 
és a jövőre nézve annak felvételét az Önkor-
mányzati programok közé.
A program lebonyolításához 320 000 forint ke-
retösszeget biztosít a 2018. évi általános tarta-
lékkeret terhére. 
TájÉKOZTATás A FŐVáROsI ÍTÉLŐTáBLA 
áLTAL HOZOTT 5 PF. 21. 199/2017 sZámÚ 
ÍTÉLET KAPCsáN KELETKEZETT FIZETÉsI 
KÖTELEZETTsÉGRŐL
Erdősi László polgármester arra emlékeztette a 
jelenlévőket, hogy a Képviselő-testület 75/2016 
(IV. 12.) számú határozatával hozzájárult ahhoz, 
hogy a Budai-Invest ellen a Budapest Környéki 
Törvényszék 21.P.20.324/2014. szám alatt folya-
matban lévő peres eljárásban az ügyvédi fel-
adatok ellátásával a Pap Ügyvédi Irodát bízza 
meg a 2016. április 12. napján kelt ajánlatuknak 
megfelelően. 
A Fővárosi Ítélőtábla által hozott 5 Pf. 
21.199/2017/4/II. számú ítélete jogerőre emel-
kedett, amely alapján a Pap Ügyvédi Iroda be-
nyújtotta elszámolását és a peres képviselet 
költségeit tartalmazó számlát.
Herceghalom Község Önkormányzat Képvise-
lő-testülete 7 igen szavazattal úgy határozott, 
hogy a Budai Sándor felperes által, a Hercegha-
lom 321/103 helyrajzi számú terület kapcsán 
kártérítés és bíztatási kár címén, a Budapest 
Környéki Törvényszék 21.P.20.324/2014. szá-
mon kezdeményezett polgári peres eljárás be-
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A vitát követően Herceghalom Község Önkor-
mányzatának Képviselő-testülete 5 igen és 1 
nem szavazattal úgy határozott, hogy támo-
gatja a Herceghalomi Sport Egyesület részvé-
telét, a Magyar Labdarugó Szövetséghez be-
nyújtandó pályázaton.
szendrei Bence képviselő aggodalmának adott 
hangot, amiért 20 perc alatt kellett több tíz mil-
liós kötelezettség vállalásról döntenie a Képvi-
selő-testületnek, előzetes értesítés és egyezte-
tés nélkül. Hozzátette azt is, támogatását szíve-
sen adná, de a módszerrel nem ért egyet. 
A Képviselő–testület ezt követően a követke-
ző határozatot is meghozta.
Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-
testülete megbízza a Granticon Pályázati és Üz-
leti Tanácsadó Kft.-t a Magyar Labdarúgó Szö-
vetséghez benyújtandó pályázat kapcsán klub-
ház-öltöző építése tárgyában történő pályázati 
dokumentáció elkészítésével, benyújtásával és a 
pályázat utókövetésével.
A pályázatkészítés díja 200 000 forint + ÁFA, 
mely összeg az Önkormányzat 2018. évi költ-
ségvetésének általános tartalékkerete terhére 
kerül kifizetésre.
Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén Erdősi 
László polgármester a képviselő-testület rend-
kívüli, nyilvános ülését bezárta. 

Szabó György

ceghalmi családnak lehetősége nyílik arra, 
hogy mindkét szülő munkát tudjon vállalni. Ez 
a szolgáltatás közérdek, az önkormányzatnak 
támogatni érdemes és szükséges. 
A Képviselő-testület több alternatívát is felve-
tett a támogatás mértékét illetően, végül:
Herceghalom Község Képviselő-testülete úgy 
határozott, hogy a 2018-as költségvetési évre 
támogatási szerződést köt salga józsefné 
egyéni vállalkozóval, a Mackó Családi Bölcső-
de működtetőjével annak érdekében, hogy a 
2019. január 1. napjától kötelező önkormány-
zati feladattá váló bölcsődei ellátást vállalko-
zásával biztosítsa a törvényi kötelezettségnek 
megfelelően. A támogatás mértéke 2018. év-
re 3 600 000 forint, melyből 2018. május 15-ig 
1 800 000 forint, szeptember 15-ig 900 000 fo-
rint kerül, és a fenn maradó 900 000 forint 
december 15-ig kerül kifizetésre.
A támogatás összege a 2018. évi költségvetés 
általános tartalékkerete terhére kerül kifize-

DÖNTÉs KLuBHáZ – sPORTÖLTÖZŐ
ÉPÍTÉsÉRŐL 
Erdősi László polgármester bevezetőjében 
arról tájékoztatta a testületet, hogy a látvány-
csapatsportok támogatásáról szóló jogszabá-
lyok hatálybalépésének eredményeként a Ma-
gyar Labdarúgó Szövetség pályaépítési prog-
ramot támogató, nyílt pályázatot hirdetett 
meg. 
Az önkormányzat 2014-ben kisméretű műfü-
ves pálya építésére pályázott sikerrel, mely 
megvalósult és azóta működik. A Képviselő-
testület 2017-ben döntöttünk arról, hogy 
MLSZ OPP program (Országos Pályaépítési 
Program) keretében támogatási kérelmet 
nyújt be önkormányzatunk egy nagyméretű 
élőfüves pálya megépítésére. A pályázat meg-
valósítása folyamatban van.
Felmerült, hogy a futballpályák mellett szük-
ség volna egy korszerű klubház-öltöző épület 
építésére is, amelyre a TAO pályázat keretében 
lehetőség nyílik.
Polgármester úr azt kérte a Képviselő-testü-
lettől, hozzon döntést, hogy a klubház-öltöző 
építését pályázat keretében meg kívánja-e va-
lósítani.
Hunya Krisztina képviselő jelezte, hogy az 
előterjesztésben említett 220/18-as hrsz. alatt 
nem jó az öltöző, mert csak magánúton ke-

KÖNYVTáRVEZETŐ KINEVEZÉsE
Erdősi László polgármester elmondta, hogy a 
könyvtár jelenlegi vezetői megbízása május 
15-én lejár. A kiírt könyvtár vezetői pályázatra 
egyetlen pályázat érkezett, a jelenlegi könyv-
tárvezető részéről. 
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 6 igen szavazattal a Her-
ceghalom Községi Könyvtára vezetőjének Né-
methné Király mártát választja meg 2018. 
május 16-i hatállyal.
Felhatalmazza Erdősi László polgármestert az 
5 év időtartamú vezetői megbízás aláírására.
HERCEGHALOm KÖZsÉGI KÖNYVTáRA 2017. 
ÉVI muNKájáRÓL sZÓLÓ BEsZámOLÓ
ELFOGADásA
Erdősi László polgármester elmondta, hogy a 
Humán Bizottság a beszámolót megvitatta és 
a Képviselő-testületnek egyhangúlag elfoga-
dásra javasolta. Herceghalom Község Önkor-
mányzatának Képviselő-testülete 6 igen sza-

resztül lehet megközelíteni. Ebben az esetben 
nem tudja a döntést támogatni. 
szendrei Bence képviselő hibát vélt felfedez-
ni az előterjesztésben szereplő pályázat meg-
nevezésében. Szóvá tette, hogy az előterjesz-
tés nincs megfelelően előkészítve, a projekttel 
kapcsolatban a döntéshozatalhoz nem ren-
delkezik kellő ismeretanyaggal. 
Dr. Kovács judit jegyző elmondta, hogy pár 
órával az ülés kezdete előtt kapta meg a 
Granticon Kft. által előkészített munkaanya-
got, annak tartalmából készítette elő az elő-
terjesztést. 
szendrei Bence képviselő hozzászólásában 
arról beszélt, hogy mivel a Herceghalmi Sport 
Egyesület által TAO keretből megpályázott 
klubház önkormányzati területen épülne, az 
ingatlan a HSE tulajdonába kerülne. Ez eset-
ben ki lesz az ingatlan tulajdonosa és ki lesz az 
épület fenntartója. 
Erdősi László polgármester azt válaszolta, 
hogy az MLSZ által kiírt pályázat tartalmazza 
az erre vonatkozó szabályozást. 
Dr. Kovács judit jegyző azzal egészítette ki, 
ha az MLSZ megküldi a háromoldalú szerző-
dés-tervezetet, és a képviselő-testület nem 
látja biztosítottnak a szerződésben foglaltak 
szerinti konstrukcióban a működését, mond-
hat nemet. 

vazattal a Herceghalom Községi Könyvtár 
2017. évi tevékenységéről szóló beszámolóját 
elfogadja.
mEHRsTETTENI RuHAADOmáNY
ELsZáLLÍTásA
Dr. Kovács judit jegyző elmondta, hogy az 
ajánlatkérésre három árajánlat érkezett, ebből 
egy volt helyi vállalkozó. Keretösszeg megál-
lapítását javasolta a Képviselő-testületnek.
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 6 igen szavazattal a 
Mehrstetteni Partnerkapcsolat keretében ösz-
szegyűjtött ruhaadományok elszállításával a 
TRANSDANUBIA Logisztikai Kft.-t bízza meg 
250 000 forint + ÁFA értékben, mely összeg a 
2018. évi költségvetés általános tartalékkere-
te terhére kerül kifizetésre.
TámOGATásI sZERZŐDÉs ALáÍRásA
A mACKÓ BÖLCsŐDÉVEL
Erdősi László polgármester elmondta, hogy a 
Mackó Bölcsőde működése kapcsán sok her-

tájékoztató a Képviselő-testület 2018. április 24-én
megtartott rendkívüli üléséről

tájékoztató a Képviselő-testület 2018. május 3-án
megtartott rendkívüli üléséről

Erdősi lászló polgármester a Humán és Környezetvédelmi bizottság ülése után rendkívüli nyilvános ülést kezdeményezett, melynek 
egy napirendi pontja volt.

Erdősi lászló polgármester köszöntötte a megjelent képviselőket, megállapította, hogy a testület határozatképes. a meghívóban sze-
replő napirendi pontokon nem történt változtatás. 
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Erre azt a válasz kapta Polgármester úrtól, 
hogy a felvetés megvalósításához kellő indok-
lás szükséges, főként a településen élők „két-
nyelvűsége”.
Füzes utca murvázása elkezdődött, reméli, 
folytatják.
Megkapták a Kiserdővel kapcsolatos határo-
zatot, a fejlesztéssel kapcsolatban vannak öt-
letei.
Dr. Kovács judit jegyző azt válaszolta, hogy a 
terület jelenlegi, HÉSZ szerinti  besorolása 
szociális erdő, ezzel kapcsolatban az ügyvédi 
válaszra vár. 
Képviselő asszony következő kérdése volt, 
hogy az ELMŰ milyen munkálatokat végez a 
faluban, amiért vannak áram kimaradások a 
faluban?
A kérdésre válaszolva polgármester úr el-
mondta, hogy éves karbantartást végeznek az 
ELMŰ munkatársai. 
Hunya Krisztina a karácsonyi díszvilágítás 
ügyében kérte az állásfoglalást.
Ezt követően az ingatlan becslés témáját érin-
tette, melynek tárgyalását a polgármester in-
dokolatlannak tartotta. 
Csizmadia Zsuzsa megkérdezte, hogy a fel-
nőtt játszótér megvalósítása hol tart?
Polgármester úr azt válaszolta, hogy érdemle-
ges választ ez idáig még ő sem kapott, a be-
nyújtott pályázatok ügyében eredményhirde-
tés nem született. 
Az elnök asszony a Liget utcai játszótér fejlesz-
tésével kapcsolatban azt javasolta, hogy a já-
ték igényeket a környékbeli lakókkal együtt, 
korcsoportonként kell felmérni. 
Erdősi László polgármester tájékoztatta a 
képviselőket, hogy a Budakörnyéki Önkor-
mányzati Társulás arról döntött, hogy 2018. 
szeptember 22-én Német-Magyar Partnerség 
Napja elnevezésű, kulturális-gasztronómiai 
rendezvényt szervez a tagtelepülések német 
testvérvárosainak részvételével és együttmű-
ködésével Budakeszin.
Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén Erdősi 
László polgármester a képviselő-testület 
rendkívüli, nyilvános ülését bezárta. 

Szabó György

tésre. Felhatalmazza Erdősi László polgár-
mestert a támogatási szerződés aláírására.

EGYEBEK 
Czinege jánosné, Humán és Környezetvédel-
mi Bizottság elnöknek több hozzászólása is 
volt: 
A Mozgáskorlátozottak Egyesületének elnöke 
kérdését tolmácsolja, miszerint hol tart a rám-
pa kialakítása az Arany János utcában?
Több válasz is elhangzott, többek között az, 
hogy nehéz találni olyan vállalkozót, aki ezt a 
munkát elvégzi, továbbá a szabványnak meg-
felelő tervek szerinti kivitelezés költséges. 
Más megoldást kell találni, ugyanis mivel nem 
közterületen van, nem szükséges a szabvány 
szerinti elkészítés. 
Bem utcai árkot ki kellene takarítani – kérték a 
helyi lakosok.
Szóvá tette, hogy a 7. osztály rendezvényt sze-
retne tartani a kemencénél, és miért kell hasz-
nálati díjat fizetniük?
A válasz az volt, „...mert nem számít önkor-
mányzati rendezvénynek.” 
Az elsősegélynyújtó tanfolyam véget ért – 
mondta a képviselő asszony. 11 gyermek fog 
versenyezni, akiknek a jutalmazását kérte a 
testülettől, egészségügyi csomag formájá-
ban.
Polgármester úr azt válaszolta, hogy a polgár-
mesteri keretből tudja finanszírozni. 
Csizmadia Zsuzsa, a Pénzügyi és Településfej-
lesztési Bizottság elnöke is több kérdést tett 
fel: 
Az 1-es főút melletti buszmegállók állapotá-
val kapcsolatban kért tájékoztatást, melyre 
azt a választ kapta, hogy 2 héten belül meg-
történik a helyreállítás. 
Megkérdezte, hol tart a kamera rendszer tele-
pítése, mivel 2017 őszére volt betervezve, mi-
ért csúszik a határidő, milyen kifizetések tör-
téntek eddig a kamera rendszer telepítése 
ügyében és hová kerülnek a kamerák?
A polgármester úrtól 15 napos határidőre kéri 
írásban a választ. 
Dr. Kovács judit jegyző azzal egészítette ki, 
hogy néhány képviselővel történt egyeztetés 

után érdemi módosítások történtek ugyan, de 
a kamerák darabszáma nem, csak azok elhe-
lyezése változik.
Ezt követően a víznyomás kérdését említette 
és hivatkozott a 163/2017.(11.14.) számú tes-
tületi határozatra, miszerint a polgármester 
kezdjen egyeztetéseket a vízi közművel a kér-
dés megoldására. 
A polgármester úr azt válaszolta, hogy a vízto-
rony megépítése csak elodázná a bajt szankci-
onálás nélkül, ezért az ÉTV-től írásos választ 
kért a víznyomás ingadozás megoldására. 
Jókívánságát fejezte ki a KEMPO Világbajnok-
ság résztvevőinek, kérte a testület anyagi tá-
mogatását, illetve az eredményesen résztve-
vők díjazását. 
A zöldfelület karbantartása kapcsán nyomaté-
kosan felhívta a figyelmet arra, hogy minden 
ülés egyebek napirendi pontjában elhangzik 
az, hogy gyakorlatilag 4 éve attól szenvednek, 
hogy nem megfelelő a karbantartás. Vélemé-
nye szerint nem a karbantartók hibája, hanem 
az ellenőrzés és a szervezés hiánya a fő gond. 
Erdei László képviselő azt javasolta, hogy elő 
kell venni az ÉTV-vel kötött szerződést, és az 
abban leírtakat meg kell vizsgálni. Amennyi-
ben a szerződés szerint az ÉTV feladata a meg-
felelő minőségű és mennyiségű ivóvíz ellátás, 
nem érti, miért az önkormányzat feladata len-
ne a víztorony megépítése. 
Hunya Krisztina képviselő hozzászólása kö-
vetkezett ezután. Több kérdést tett fel: 
A Pátyi magánút helyzete a helyiek közleke-
désének szempontjából.
Erdősi László polgármester azt válaszolta, 
hogy a tulajdonos nem változtat a feltételeken, 
továbbra is engedélyköteles az út használata. 
Liget utcai játszótér bővítése pályázat útján 
megvalósítható-e?
Kérdésére azt a választ kapta, hogy a játékok 
vásárlása nagyon költséges, de nem zárkózik 
el a kérdéstől.
Szúnyoggyérítés lesz-e az idén?
Polgármester úr azt válaszolta, hogy a hivatal 
árajánlatot fog bekérni.
A következő kérdés a két tannyelvű iskola le-
hetőségére vonatkozott.

A Labdarózsa Kórus Egyesület sok szeretettel meghívja 
Herceghalom lakosságát, 

2018. május 26-án (szombaton)
16:00 órakor kezdődő
Dr. lipka Sándorné Éva Emlék Kórustalálkozóra 

a herceghalmi tornacsarnokba.

Fellépnek:  
Biatorbágyi Népdalkör,
Harmónia Vegyes kórus – Érd 
Labdarózsa Kórus – Herceghalom
signum Kórus – Etyek
szakály mátyás Férfikórus – Biatorbágy

mEGHÍVó
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Előzzük meg a szabadtéri tüzeket!
A szabadtéri tüzek jellemzően az év két időszakában jelentenek ko-
moly veszélyt az emberekre és a környezetre: tavasszal és a nyári szá-
razságok idején. A károk akkor előzhetőek meg a legkönnyebben, ha 
tisztában vagyunk a biztonságos szabad-téri tűzgyújtás és a tűzmeg-
előzés alapvető szabályaival:

• belterületen a kerti zöldhulladék elégetése alapvetően tilos az ország 
területén, de a helyi önkormányzat rendeletben engedélyezheti azt bi-
zonyos keretek között (meghatározott hónap, nap és időpont); ameny-
nyiben nincs ilyen rendelete az önkormányzatnak, abban az esetben 
nem szabad avart és kerti hulladékot égetni;
• az egyéb hulladékok égetése tilos, és a veszélyes égéstermékek miatt 
mérgezést, valamint környezetkárosítást okozhat;
• külterületen csak előzetes engedély alapján végezhető irányított ége-
tés, mely engedélyt Érd Katasztrófavédelmi Kirendeltség adja ki az ége-
tést kezdeményező ügyfél írásbeli kérelmére. Az engedélyt legalább 10 
nappal a tervezett égetés előtt írásban kell megkérni 3.000,- Ft illeték 
megfizetése mellett; a kérelmen meg kell jelölni a tervezett égetés 
helyszínét, napját és időpontját, valamint lehetőség van egy pótnap 
megjelölésére is, ha valamilyen okból a tervezett napon nem valósul 
meg az égetés.

Szelektíven gyűjthető csomagolási műanyag-, és fém hulladékok:
(áttetsző zsákban)
A zsákban kizárólag az alább felsorolt hulladékokat szíveskedjen gyűj-
teni:
• műanyag üdítős, ásványvizes (PET) palackok, 
• műanyag kozmetikai és tisztítószeres flakonok, 
• többrétegű italos (tejes, gyümölcsleves) kartondobozok, 
• fém italos (üdítős, sörös), ill. konzerves dobozok
A műanyag és fém palackokat, flakonokat, többrétegű italos kartondo-
bozokat kiöblítve, laposra taposva rakják a gyűjtőzsákba, így kevesebb 
helyet igényel!
Szelektíven gyűjthető csomagolási papírhulladékok: (kötegelve)
Kérjük, hogy az alábbi papírhulladékokat összehajtogatva és összekö-
tözve, a műanyagos gyűjtőzsák mellé helyezzék, lehetőleg olyan mó-
don, hogy az a forgalmat ne zavarja!
Újságpapír, prospektus, irodai papírok, géppapír, papírzacskó, karton-
doboz
A szelektíven gyűjtött csomagolási hulladék nem lehet olajos, zsíros, 
vagy egyéb élelmiszerrel szennyezett!
A műanyag-, fém- és a papírhulladék gyűjtése egyszerre történik!
A műanyag/fém- és papírhulladék elszállítása továbbra is ingyenes és 

• a jogszabályokban foglaltak megszegése esetén akár súlyos pénzbír-
ság is kiszabható (külterületen a tűzvédelmi hatóság engedélye nélkül 
végzett irányított égetés esetén min. 50.000,- Ft a bírság; szabadtéri 
égetés során az alkalomszerű tűzveszélyes tevékenységre és az irányí-
tott égetésre vonatkozó tűzvédelmi előírások be nem tartása esetén 
min. 20.000,- Ft a bírság; belterületen nem az önkormányzat által meg-
határozott időpontban történő égetés esetén min. 10.000,- Ft a bírság; 
de a kiszabott bírság összege akár 1.000.000,- Ft is lehet).

Kerti grillsütő használata, szalonnasütés,
bográcsozás
A saját tulajdonú ingatlanon található nyílt lángú kerti tűzhely, vagy 
grillsütő használata nem tiltott az önkormányzat által szabadtéri ége-
tésre meghatározott időpontokon túl sem az általános égetési szabá-
lyok betartásával. Ezek röviden a következők:
• a szabadban meggyújtott tüzet soha ne hagyjuk felügyelet nélkül;
• a tűz környezetében ne legyen más éghető anyag, amin az tovább-
terjedhet;
• gondoskodni kell a megfelelő, tűz oltására alkalmas anyag, eszköz ké-
szenlétben tartására, pl. víz, homok;
• soha ne rakjunk egyszerre túl sok éghető anyagot a tűzre és csak ak-
kora tüzet gyújtsunk, amekkorát folyamatosan felügyeletünk alatt tu-
dunk tartani;
• a tevékenység befejezését követően a tüzet gondosan el kell oltani, 
meg kell győződni arról, hogy elaludt;
• baj esetén, vagy ha tüzet észlelünk a szabadban, hívjuk a 105-ös, vagy 
a 112-es segélyhívó számot!
Az esetleges kellemetlenségek elkerülése érdekében kérjük, a terve-
zett égetés előtt tájékozódjanak Érd Katasztrófavédelmi Kirendeltség-
nél (2030 Érd, Fehérvári út 79/a.;  Tel.: (+36-23) 524-570;
e-mail: erd.kk@katved.gov.hu), vagy a helyi önkormányzatnál.
A fenti rendszabályok betartásával tovább csökkenthetjük a termé-
szetben és anyagi javainkban évenként több millió forintos károkat 
okozó szabadtéri tüzesetek számát!

nincs mennyiségi korlátja. Kérjük a szelektíven gyűjtött műanyag és 
papír hulladékokat is a szállítás napján reggel 6 óráig az ingatlanuk elé 
szíveskedjenek kihelyezni, hogy az se a gyalogos, se a járműforgalmat 
ne akadályozza.
Friss információkról honlapunkon (www.deponia.hu) és közösségi ol-
dalunkon tájékozódhat. További kérdésekkel forduljon Ügyfélszolgála-
tunkhoz az alábbi elérhetőségek valamelyikén:
Telefon: 22/507-419 vagy 22/504-412  •  E-mail: ugyfel@deponia.hu

Köszönjük együttműködését!

az Érdi Katasztrófavédelmi Kirendeltség
hirdetménye

a Depónia Kft. hirdetménye
HázHoz mEnő SzElEKtÍV HullaDÉKGyűjtÉS műanyaG-, FÉm-, PaPÍr HullaDÉK

tisztelt Ügyfelünk!
Tájékoztatjuk, hogy 2018. júniusától a házhoz menő szelektív hulladékgyűjtési napok gyakorisága az alábbiak szerint alakul:

Házhoz menő szelektív hulladékgyűjtési napok 2018. Herceghalom

június július augusztus szeptember október november december

02., 19. 07., 17. 04., 21. 01., 18. 06., 16. 20. 18.
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májusfa állítás hagyománya
A májusfa a természet újjászületésének szimbóluma, az ifjúság tavaszi 
szokásainak Európa-szerte ismert jelképes 
kelléke. A májusfa állítás a falvak-
ban a mai napig jelen van. 
Így aztán Herceghalomban is ha-
gyomány a májusfa állítás. Az idén 
április 30-án volt a napja, amikor a 
település férfijai felállították a dí-
szes fát.
A májusfa állítás hagyománya rég-
ről származik. Amelyik lánynak már 
volt udvarlója, az május 1-jén kapott 
májusfát. Magas, sudár fák voltak 
erre alkalmasak, melyeket a kerítés-
oszlophoz rögzítettek 
éjjel vagy kora hajnal-
ban. Leggyakrabban 
nyárfa volt, de állítottak 
vadkörtét, orgonát, vad-
piszkét is. A fákra színes 
papírszalagokat és ételt, 
italt akasztottak, ezután 
szerenádot adtak, amit 
a lánynak fogadni illett 
egy szál gyufa meggyúj-
tásával. A szerenádot köve-
tően a lány kiment és borral 
kínálta a legényeket. Gyak-
ran a közösségeknek is volt 
egy közös fája, aminek a 
kidöntését ünnepély, és 
táncmulatság kísérte. 
Erdősi László polgár-
mester köszöntő szavait 
követően a májusfa ál-
lítás történetéről Király 
márta könyvtárvezető-
től kaphattak ismeretet 
az ünnepen résztvevők, 
ezt követően az Általá-
nos Iskola diákjai adtak 
rövid műsort. A fiatalok 
feldíszítették a fát.  Ez-
alatt a Mente Folk Zene-
kar húzta a talpalávalót. 
A májusfa felállítása után táncházzal ünnepeltek a fiatalok és többen 
a szülők közül. 
Paál-Koroknai Bence szavalata után a Tatai Pötörke Népművészeti 
Egyesület Kiscifra Tánccsoportja adott műsort. 

majális Herceghalomban
Május 1-én már a kora reggeli órákban nagy volt a nyüzsgés a Kultu-
rális Egyházi Központ környékén. A kemencében már égett a tűz, és 
a civil szervezetek is elkezdték felállítani sátraikat, bográcsaikat. 8:30 
órakor Tompos Attila sípszavára elkezdődött a Majális Focikupa első 
mérkőzése, amelyek aztán folyamatosan tartottak a késő délutáni 
órákig. A bográcsokba bekerültek a finomságok és az elhatalmaso-
dó jó illat beterítette a környéket, ezzel is hívogatva a majálisozókat. 
Jöttek is, mert 10 óra tájban már sokan voltak a parkban, a focipálya 
mellett és a gyerekek is birtokba vették az ugráló várat. Kezdődött 
az arcfestés, a henna-festés és a Baba-Mama Klub játékszigetére is 
egyre több baba érkezett.
Délelőtt a herceghalmi Kempo Dojo Egyesület „harcosainak” bemu-
tatóját láthatta a közönség, melyet a Marcipán SE Fitnesz bemuta-
tója követett. 

Ezalatt a kemencében már szűcs Zoltán sütötte a herceghalmi 
pompost, melyet a jelenlévők jóízűen fogyasztottak el.

A hagyomány szerint 
az ünnepet követi a 
májusfa kitáncolá-
sa, május végén. A 
májusfák kidöntése 
általában nagyobb 
táncmulatsággal járt 

együtt. A májusfa ledöntésének szertartásos mozzanata volt a fa körül-
táncolása, a májusfára mászás. Különösen nehéz volt a lehúzott kérgű, 
magas fát megmászni, azé lett a tetejére erősített ital, akinek ez sike-
rült. A legények gyakran megtréfálták egymást azzal, hogy az üvegbe 
paprikás vizet tettek.

  
Sz. Gy.

Délre elkészült az ebéd. A civil szervezetek finomabbnál finomabb 
ételekkel várták a közönséget. Ebéd után a gyerekeket színházi elő-
adás várta. A Magyar Népmese Színház előadásában a Kóró és a kis-
malac c. produkciót láthatták. A fiatalokat és természetesen az idő-
sebbeket is Fülöp Attila bailar aerobikra várta. 
Közben Varga Imre lovai szinte egész nap megállás nélkül lovagol-
tatták a fiatalokat és sétakocsikázásra is lehetett jelentkezni. 
Egész nap működött a Baba Mama Klub játszóháza, és ahogy telt az 
idő egyre több kislány és kisfiú sétálgatott valamilyen csodálatosan 
érdekesre kifestett arccal. 

A majális labdarúgó kupa eseményeiről a 9. oldalon olvashatnak 
bővebb beszámolót. A majálison készült fotókból válogatást lát-
hatnak a címlapon, illetve a honlap galériájában találhatnak töb-
bet is.

Sz. Gy.

múlt idő
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raáb zoltán fotós kiállítása a könyvtárban

jótékonysági bál volt egy beteg kislány megsegítésére

Kiserdő takarítás lakossági összefogás keretében

már járt ott és sokat mesélt az ottani élményeiről és azt mondta „ Zolikám 
ott élnek azok az emberek, akik szinte minden nap megküzdenek az éle-
tért és a magyarságukért”. Az első út egy buszos kirándulás volt, többna-
pos és a Jani barátom igazat mondott, őszinte emberek szép tájak vártak 
minket. Az eltelt évek során, több helyen is megfordultunk, és megpróbál-
tuk képeinkkel visszaadni azt, amit láttunk és tapasztaltunk. Összesen 4 
alkalommal jártam az erdélyi barátaimnál, de ha tehetem, visszatérek 
erre az ősi földre ahol rengeteg élmény vár még rám és az oda utazókra, 
szép tájak igaz emberek…”
A kiállítás egy hónapig megtekinthető a Herceghalomi Községi Könyv-
tárban, nyitvatartási időben.

Csizmadia Zsuzsa képviselő

Reméljük, hogy ezzel a összeggel hozzájárulhattunk a beteg kislány 
gyógyulásához.
A Vöröskereszt Herceghalomi Alapszervezete ezúton is köszönetet 
mond az fellépő diákoknak és tanáraiknak, köszönetünket fejezzük ki 
a vállalatoknak, vállalkozóknak, civil szervezeteknek, magán emberek-
nek tombola felajánlásaikért és nem utolsó sorban Pete Lászlónak a 
Nimród Fogadó tulajdonosának a helyszín biztosításáért. Köszönetün-
ket fejezzük ki mindazoknak, akik egyéb módon támogatták célunkat.

A Magyar Vöröskereszt Herceghalomi Alapszervezete nevében
Körösladányi Istvánné elnök

(A fotókat a Nimród Panzió  készítette)

megbecsülik mások munkáját, a közvagyont, rendezett, szép környe-
zetet. Ígértem, hogy májusban megszervezem a következő lakossági 
összefogást, de törekvésemet nagy valószínűséggel őszre halasztom, 
hisz a növényeket ebben a nagy melegben már nem szabad metszeni, 
ritkítani. Rengeteg feladat áll még előttünk, ezért ősszel remélem, 
találkozunk!

Hunya Krisztina képviselő

Május 7-én Raáb Zoltán fotós kiállítása nyílt meg a herceghalomi 
könyvtárban.
A megnyitón a Labdarózsa kórus két csángó népdalfeldolgozást 
adott elő Feleki László karnagy betanításával, majd a könyvtárveze-
tő asszony, Király márta olvasott fel egy Tamási Áron novellarészle-

tet. Ezután következett a 
megnyitóbeszéd. A meg-
nyitóbeszédben érintettem 
a fotózás történetét, felvá-
zolva hogyan jutottunk el a 
kr. után 1000 körül feltalált 
camera obscurától napjaink 
digitális kamerájáig, a mobil-
telefonig. A teljesség igénye 
nélkül bemutattam Raáb 

Zoltánt, aki a MÁV-nál dolgozik, és hobbija a fényképészet. A kiállítás 
témája, címe: „Őseink földjén, barangolás Erdélyben”.  
Raáb Zoltán így vall a témáról:
„Még 2009-ben az egyik ismerősöm be szélt a gyönyörű tájakról és a ven-
dégszerető őszinte emberekről.
Abban az évben alakult a Tatabánya Óvárosi Alkotó Csoport és elhatároz-
tuk, hogy együtt megyünk ki Erdély országba. Az egyik tag Fehér János 

2018. április 14-én a Magyar Vöröskereszt  Herceghalomi Alapszervezet 
jótékonysági bált szervezett Halászi Harsányi mira 10 éves leukémiás 
kislány gyógykezelésének támogatása céljából. A jótékonysági bálnak 
a Nimród Fogadó adott otthont. Czinege jánosné a Vöröskereszt Pest-
megyei bizottságának tagja, nyitó beszéde után a Herceghalmi Álta-
lános Iskola diákjai rövid műsora következett. Az est folyamán Halászi 
István „Pecás”, szolgáltatta a zenét, fellépett Varga Vince. 
Kellemes zenére táncolhattak a résztvevő vendégek. Rengeteg felaján-
lás érkezett a tombolára. Az est teljes bevételét 497 000 forintot átad-
tuk Mira édesapjának. 

Gyerekként, majd felnőttként is lakossági megmozdulás keretein belül 
települési összefogásban parkokat, épületeket tettünk rendbe, Iskolát, 
játszóteret, KEK-et, kemencét stb. építettünk, rendszeresen települési 
rendezvényeket szerveztünk. Ezen jó hagyományon felbuzdulva április 
14-én az Önkormányzat által megvásárolt Kiserdő tisztítását tűztem ki 
célul, meghívva erre lakótársaimat. Reggel 9.00 órakor pogácsával, sü-
teménnyel, vízzel vártuk a dolgos kezeket, családokat. Rettentő hálás 
voltam annak a kis csapatnak, akik ebben a jó időben velünk tartottak, 
energiát, időt, szerszámot nem kímélve áldozták szabadidejüket a kö-
zösség érdekében. Volt, aki fát vágott, gyűjtött, szemetest betonozott, 
hulladékot gyűjtött, sérült padokat szedett ki a javíthatóság reményé-
ben. Mindenki, aki jelen volt (még a gyerekek is) kivette részét a mun-
kából, mindezt jó hangulatban, egyetértésben.
Sajnos a létszám nagyon kevés volt az elvégzendő feladat megvaló-
sítására, mégis büszkén állíthatom összegyűjtöttünk 8 zsák szemetet, 
megmetszettük a Kiserdő fáinak egy részét, vad hajtásokat irtottunk az 
aljnövényzetből, füvet vágtunk, mulcsot hordtunk, amíg erőnkből ki-
telt. Közben néha-néha megálltunk pihenni, nagyon kedves emberek-
kel beszélgettem. Másnap, harmadnap elsétáltam, hogy újra megcso-
dáljam mit is vittünk véghez és ekkor az elkeseredés lett úrrá rajtam. 
A kiürített kukák és a sétálóút mellett szemét hevert, az összegyűjtött 
lombhulladék mellé nagy fekete zsákban valaki szemetet rakott.  Az-
óta is azon jár az eszem, hová lettek azok az emberek, akik kicsit is 

Gyuri
Áthúzás

Gyuri
Öntapadó jegyzet
Kórus
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a nyertes csaptok névsora:
1. Farkasokkal 

táncolók
2. miami rumba 

Cafe 3. Csontdarálók

Bíró Bence Vitovski Alex Moravecz Tamás
Gergely Balázs Cserkuti István Moravecz Balázs
Gergely Norbert Márta Norbert Moravecz Gábor
Farkas Péter Árvay Tibor Moravecz László

Farkas Botond Simon Péter
Bendegúz Nagy Zsombor

Farkas Tamás Bakos Szabolcs Hajdú Barnabás 
Zsombor

Farkas Zoltán Tömő Ákos Molnár Attila
Bajnai Gábor Czemmel Mátyás
Bujdosó Krisztián Boros Zoltán

Gratulálunk a csapatoknak!

HSE – Felnőtt csapat
A riválisok legyőzése után ( HSE – Csabdi 7:0, HSE – Tordas 0:1) foly-
tattuk remek szériánkat és most már tényleg csak egy hajszálnyira 
vagyunk a bajnokság megnyerésétől. 
Eddigi mérlegünk 7 mérkőzés után, 7 győzelem 35 lőtt és 4 kapott 
gól. 
a tabella állása:
1.  Herceghalom 43 pont  8. Etyek 19 pont
2. Tordas 40 pont  9. Újbarok 19 pont
3. Csabdi 37 pont 10. Vértesacsa 16 pont
4. Zichyújfalu 36 pont 11. Gyúró 16 pont
5. Dinnyés 32 pont 12. Lovasberény 3 pont
6. Alcsútdoboz 23 pont 13. Vereb-Pátzka (kizárva)
7. Vértesboglár 22 pont

Hátralévő mérkőzéseink:
Május 26. HH – Dinnyés Budaörsi Városi Stadion
Június 3. HH – Vértesacsa Budaörsi Városi Stadion
Várunk szeretettel minden kedves herceghalmi szurkolót a mérkő-
zéseinkre!
Hajrá Halom!!!            

Zsupanek Péter a HSE elnöke

majálIS KuPa
Sikeresen, sérülésmentesen lezajlott a 2018-as Majális labdarúgó 
kupa. Az időjárásra nem lehetett panaszunk, sőt. A nagy meleg olykor 
igen csak próbára tette a játékosok állóképességét, ennek ellenére 
remekül helytálltak a csapatok.
Idén 7 csapat nevezett a kupára: 
• Big Auto 1
• Big Auto 2
• Miami Rumba Cafe
• Csontdarálók
• Herceghalmi Öregfiúk
• Farkasokkal táncolók
• GSI Hungary
A játékosak kemények, de sportszerűek voltak. A folyamatos kör-
beveréseknek köszönhetően az utolsó mérkőzésekig kérdéses volt, 
hogy melyik csapat állhat a képzeletbeli dobogó legfelső fokára.
Első helyen végzett a Farkasokkal táncolók csapata. 
Miami Rumba Cafe épp, hogy lemaradva az elsőtől az ezüst érmet 
vihették haza. 
A dobogó harmadik fokára a tavalyi év győztese, a Csontdarálók áll-
hattak fel.
A fotón az első három helyezett csapat látható, igaz, kicsit hiányos 
létszámban.
Gól király lett Hajdú Barnabás Zsombor ( HSE-felnőtt csapat belsővé-
dője) különdíjat kapott.

sport – hse hírek

 

   Gyereknap  

                       Herceghalom május 27. vasárnap 10-17 óráig 
        A cirkusz világát idézzük. Gyerekmunkákból kiállítás. 
               Bohócos jelmezpróba! (kellékeket biztosítjuk) 
         A jelmezben érkező gyerekeket külön jutalmazzuk! 
         Lesz: ugrálóvár, vízi golyók, euro yamping, lovaglás,  

          lovas kocsikázás, kicsiknek játszószőnyeg  
                    kreatív foglalkoztató, ékszerkészítés   

                          15 órától bábelőadás! Marcipán Cica Társulat 

                                                            Várunk mindenkit szeretettel! 
 

                                                                                                              Herceghalom 2018.                                                            Felelős kiadó: Erdősi László polgármester 
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Szabó Károlyné sz: Kása Ibolya (1958)

Kukucska Imréné sz.: molnár Irma (1941)

nyuGoDjanaK bÉKÉbEn!

anyaKönyVI HÍrEK

ElHunytaK

Széchenyi Zoltán és Zólyomi Henrietta kisfia 
Széchenyi ádám

Sonkolya András és Magyar Zita kislánya 
Sonkolya- magyar liliána

Häfner Tibor és Dr. Orosz Ágnes kislánya 
Häfner Hédi

Bozzay Dániel és Singoczki Andrea kislánya 
bozzay luca

Back Attila Krisztián és Kovács Edina kislánya 
back Csenge Diána

Rataj Attila és Agócs Evelin Zsuzsanna kislánya 
agócs mia róza

Flores Medina Roger Argenis és Farkas Gréta kisfia 
Flores-Farkas thiago

IStEn ÉltESSE őKEt SoKáIG!

mEGSzÜlEttEK
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a naGy EmbErEKről –
NÉZŐPONT KÉRDÉSE
James Pierpoint nem volt tekintélyes ember. Nem olyan volt, aki a tár-
saság középpontja lett volna, igazából nem is vették észre, ha jelen 
volt. Magáról is ezt hitte: Egy senki vagyok. Az életben sem volt sikeres. 
Amibe belekezdett, azt vagy nem tudta befejezni, vagy nem hagyták 
neki, hogy befejezze. Végül a posta alkalmazásában egy eldugott kis 
irodában valahol az épület mélyén a pincében kapott munkát, az el-
veszett, vagy kézbesíthetetlen levelekkel foglalkozott. Nem is ezért is-
merjük a nevét mintegy 160 év távlatából, hanem egy dalocska miatt. 
Egy dalocska miatt, amit gyermekeinek írt csak úgy szórakoztatásul és 
arról szól, hogy milyen klassz a hideg téli napokon szánkón suhanni a 
hóban és közben csilingelő harangszót hallani. Ez a dal a Jingle Bells. 
James Pierpoint jelentéktelen ember volt, talán kinézetre, tulajdonsá-
gait tekintve bizonnyal. De egy dalocskáját mégis az egész világ fújja, 
sőt sok nyelvre le is fordították. Lehet, hogy a világ szemében nem volt 
túl nagy hős, de ma is sok ember felvidít dallamával, örömével.

Bizony sokszor mi is így érezzük magunkat: jelentéktelennek. Nehéz-
ségeinket, gondjainkat, problémáinkat nem nagyon tudjuk megol-
dani. Sokszor tele van az életünk félelemmel és aggodalmaskodással, 
magányosak vagyunk, mégis menni kell előre, számítanak ránk, sok 
mindenkinek meg kell felelni. Ez roppant fárasztó és kétségbe ejtő, s 
közben elvárják tőlünk, hogy szuperen teljesítsünk mindenben. Az Úr 
viszont éppen azokat az embereket választja ki, akik alkalmatlanok, je-
lentéktelennek tűnnek mások és talán sokszor a saját szemükben is. És 
nagy dolgokat visz végbe bennük és általuk. Ott vannak például Jézus 
tanítványai a Feltámadás után. Félnek. Félnek, hogy ugyanúgy elkapják 
őket, mint pár nappal korábban Mesterüket, Jézust és ők is kereszten 
végzik. Ott van József. Az elkényeztetett gyermek. Igaz, kemény volt 
számára az alázat iskolája, de az éhínségből ő mentette meg népét, 
mart az Úrra figyelt. Mózes a menekülő gyilkos, aki ráadásul nehéz be-
szédű. Mégis őrá bízta Isten népének megszabadítását egyiptomi rab-
szolgaságból. De ott van Saul, akiből később Pál apostol lett. Ránézésre 

gyenge törékeny alkata miatt nem gondolták volna, hogy Isten ereje 
támogatja és olyan sok bátorító levelet ír a gyülekezeteknek, amiket 
ma is olvashatunk. Benne van a Bibliánkban. Mert Isten azokban tud 
nagy dolgokat véghez vinni, akik magukat átadják neki, hogy az ő ereje 
mutatkozzék meg. És ott van maga Jézus! Nem a termetével, erejével 
vitte végbe küldetését, az emberek megváltását. Azzal töltötte be hi-
vatását, hogy Istennek szolgált, csak őrá hallgatott, nem lehetett letérí-
teni útjáról. Ehhez erőt Istentől kapott. Az egyház Pünkösdkor ünnepli 
a mennyei erőt, a Szentlélek ajándékát, akit Jézus éppen azért küldött, 
hogy mi hittel, örömmel és békességgel tudjunk élni ebben az egyre 
inkább összezavarodó és összezavaró világban. Nem szuperhősökre 
van szükség, hanem olyan keresztyénekre, akik hűségesen helytállnak 
a mindennapi életben, ehhez erejüket az Úrtól kapják. Ha el is fárad-
nak, el is botlanak, felállnak! Mert megtapasztalják nincsenek egyedül, 
nem jelentéktelen lúzerek, hanem az Isten támogatja őket.

Endreffy Géza evangélikus lelkész

HIrDEtmÉny!

TORBáGYI REFORmáTus EGYHáZKÖZÖssÉG
Cím: 2051 Biatorbágy, Fő u. 59.
A Herceghalmi Ökumenikus Templomban Május 13-án volt Isten-
tisztelet (az áprilisi lapban hirdettük!).
A jövő hónapban június 10-én 15:00 órakor lesz Istentisztelet.
A Torbágyi Református Egyházközösség tartós élelmiszer gyűjtést 
szervez a kárpátaljai rászorultak részére. Erre a célra központilag 
kiadott dobozokat lehet igényelni a Torbágyi Református Templom-
ban és a KEK-ben is. A gyűjtés május 20-ig Pünkösd napjáig tart.

Áldás, békesség! Tankó Zoltánné

BuDAÖRsI EVANGÉLIKus EGYHáZKÖZsÉG
A Herceghalmi Ökumenikus Templomban minden hónap 3. vasár-
napján Istentisztelet, 15 órakor.
Május 21-én hétfőn Pünkösd ünnepének 2. napja (Mivel ez az ünnep 
a hónap 3. vasárnapjára esik, külön Istentiszteletet nem tartunk.)
Június 17. – Szentháromság ünnepe után 3. vasárnap

Endreffy Géza lelkész

A BIAI sZENT ANNA PLÉBáNIA
A Herceghalmi Ökumenikus Templomban Szentmise, minden szom-
baton 18 órakor. (A lap megjelenését figyelembe véve Szentmise 
lesz május 26-án 18:00 órakor)
Június 2-án 18:00 Szentmise (elsőáldozás),
9-én Szentmise,
16-án Szentmise

Mészáros Péter plébános atya
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megjelenik havonta. Kiadja:  Herceghalom önkormányzata 
Tel.: 06 23 530 560  •  E-mail: polghiv@herceghalom.hu  •  www.herceghalom.hu.

Felelős szerkesztő: Szabó György  •  Telefon: 06 30 512 3810  •  E-mail:  h.hirmondo@gmail.com
A lapban megjelenő cikkeket a felelős szerkesztő írta. más esetekben a cikk szerzője az írás végén olvasható.

A cikkekhez további fotók a honlap galériájában találhatók.
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